
Protokół nr 8/2024 

z posiedzenia Komisji Rozwoju  

w dniu 18 grudnia 2024 r. 

WAK.0012.1.12.2024 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie Komisji Rozwoju odbyło się w Starostwie Powiatowym w Legionowie przy  

ul. Gen. Władysława Sikorskiego 11. Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji, Mariusz 

Grzybek. 

Lista obecności Radnych – Członków komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Lista obecności Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji poinformował, że wpłynął do zaopiniowania projekt autopoprawki 

do projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2025 oraz do projektu WPF dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2025-2035. Przewodniczący zaproponował aby projekt ten został 

omówiony przy okazji pkt. 3.  

Przewodniczący komisji przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia proponowanego 

porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 9 głosów „za”. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

Komisji przedłożono do zaopiniowania następujące projekty uchwał: 

 Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniający uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu 

w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2024 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Katarzyna Rembelska.  

Pani Skarbnik powiedziała, że  jest jedna zmiana dotycząca kompetencji tej komisji, a dotyczy 

ona przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Centrum 

Integracji Społecznej w Legionowie. Zmiana dotyczy zmniejszenia planu przychodów i kosztów 

o kwotę 100.000,00 zł.  

Pani Skarbnik przybliżyła, że CIS nie uda się zrealizować tych przychodów, ponieważ 

zakończyła się współpraca ze Szkołą Podstawową w Olszewnicy Starej. 

Tym samym obniża koszty i dokonuje zmiany w zakresie zadania inwestycyjnego.  

Z budżetu Powiatu zostało zaplanowane dla CIS-u 40 tysięcy złotych na zakup lady 

chłodniczej, bemaru i stołu chłodniczego dwudrzwiowego na potrzeb warsztatów.  

CIS zwrócił te pieniądze, nie wykorzystał ich w tym roku. Natomiast zaistniała inna pilna 



potrzeba, która związana jest ze zwiększeniem możliwości realizacji odpłatnych zleceń dla  

warsztatów zawodowych. Pierwszy zakup to jest zakup pieca konwencyjnego, a drugi zakup 

to jest zakup traktorka kosiarki dla potrzeb warsztatów zawodowych CIS-u. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że piec będzie wykorzystywany do realizacji usług 

gastronomicznych, natomiast traktorek ma służyć w okresie letnim do koszenia traw, 

natomiast w okresie zimowym będzie wykorzystywany na świadczenie usług związanych  

z odśnieżaniem.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Wobec braku zgłoszeń radnych do dyskusji, 

zarządził głosowanie. Wynik głosowania: 

10 głosów za, 1 głosy wstrzymujące się, 0 głosów przeciw. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 projekt uchwały Rady Powiatu zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2024-2043. 

Pani Skarbnik powiedziała, że w ramach załącznika nr 1 uwzględniono zmiany 

poszczególnych pozycji dochodów i wydatków, zgodnie z uchwałami przyjętymi przez 

Zarząd Powiatu w ramach kompetencji w okresie od 26 listopada do 10 grudnia 2024 roku. 

W zakresie wierszy dotyczących 2025 roku zwiększony został plan wydatków majątkowych 

o ponad 4,4 mln zł - dotyczy to zadania realizowanego na drodze 1820W w Gminie Jabłonna 

i Wieliszew. Jak wyjaśniła Pani Skarbnik wykonawca niestety nie zrealizuje całego projektu, 

który był zakładany według harmonogramu przyjętego na etapie podpisywania umowy.  

Wspomniała, że zadanie jest dofinansowywane ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg.  

Natomiast po stronie przychodów roku 2025 przeniesione zostaną środki niewykorzystane 

z  Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - jest to prawie 3,6 mln zł i środki własne, które 

były zaplanowane na realizację tego zadania. W związku z tym po stronie przychodów 

również musi być zaplanowane zwiększenie obligacji w kwocie 910.000,00 zł. 

Następnie Pani Skarbnik powiedziała, że w zakresie załącznika numer 2, czyli wykazu 

przedsięwzięć Wieloletniej Prognozy Finansowej również planowana jest zmiana w zakresie 

inwestycji związanych z drogą 1820W, która przebiega przez Gminę Wieliszew i Gminę 

Jabłonna. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Sylwester Sokolnicki. Radny zapytał jaka jest przyczyna 

nieobecności pracowników firmy wykonujących inwestycję na drodze 1820W, mimo 

sprzyjających warunków pogodowych? 

Starosta odpowiedział, że jest za mało ludzi i za mało sprzętu. Powiedział także, że 

rozmowy z wykonawcą są przeprowadzane niemal codziennie, sugerowano mu również 

wzięcie podwykonawców do wykonania tej inwestycji. Starosta zapewnił jednak, że 

ostateczny termin wykonania inwestycji – do końca roku 2025 - nie jest zagrożony. 

Wyjaśnił również, że ewentualne rozwiązanie umowy wiązałoby się z inwentaryzacją, 

ogłoszeniem nowego przetargu (wyłonienie nowego wykonawcy może być trudne ze 

względu na to, że firmy nie chcą kończyć inwestycji po innym wykonawcy), jak również  

z rozprawą sądową, która może potrwać bardzo długo.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji, który zauważył, że ta firma absolutnie nie 

wywiązuje się ze swoich zadań.  



Radny Zenon Kuska zapytał czy była to firma sprawdzona? 

Starosta odpowiedział, że to pytanie nie powinno być skierowane do niego, ponieważ to 

nie on dokonywał wyboru. Wyjaśnił jednak, że jest to firma, która funkcjonuje na terenie 

powiatu legionowskiego od wielu lat. Problem też wynika z tego, że takich firm jest 

niewiele, a ta jest najtańsza. Natomiast ze względu na procedurę zamówień publicznych 

nie można wybrać firmy, którą się chce.  

Radna Izabela Kownacka zapytała czy nie ma możliwości wpływu na wykonawcę poprzez 

np. kary umowne? 

Starosta odpowiedział, że tak, ale dopiero po upływie terminu zawartego w umowie. 

Zaproponował również, żeby na następną Komisję Rozwoju, jako że to jest taka drażliwa 

sytuacja, zaprosić Pana Mroza i może to będzie jakaś dodatkowa presja.  

Radny Andrzej Olechowski zaproponował, aby przeprowadzić krótką wizję lokalną, trzy 

osoby, cztery osoby jako oficjalny zespół z przewodniczącym i wtedy się zastanowią co  

z tą sprawą zrobić.  

Radna Olga Wierzbicka zapytała czy jeśli wykonawca dostaje pieniądze za dany etap 

inwestycji, to w tej sytuacji tych pieniędzy nie otrzyma? 

Starosta odpowiedział, że nie otrzyma i w tym jest problem.  

Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy – Pan Michał Stalmach 

dopowiedział, że ze względu na to, że jest to inwestycja dofinansowana z Urzędu 

Marszałkowskiego trzeba te dotacje rozliczyć. 

Przewodniczący Komisji zakończył dyskusję i zarządził głosowanie. Wyniki głosowania: 

11 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących się i przeciw. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

- projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają 

z upływem roku budżetowego 2024. 

Projekt uchwały również omówiła Pani Skarbnik. Powiedziała, że wydatki, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2024 w kwocie 945.000,00 zł dotyczą zadania 

bieżącego pn.: „Akcja zima" - w ramach realizacji zadania przeprowadzono postępowanie 

o udzielenie zamówienia publicznego i zawarto umowy na zimowe utrzymanie dróg 

powiatowych oraz powierzchni utwardzonych znajdujących się w ciągach dróg 

powiatowych. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad projektem tej uchwały. Wobec braku 

zgłoszeń radnych Przewodniczący zarządził głosowanie. Wyniki głosowania: 

11 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących się i przeciw. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2035 i do projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok. 

Pani Skarbnik, Katarzyna Rembelska omówiła 3 podstawowe zmiany w zakresie 

konkretnych zadań: 

1) zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.475.566,33 zł z przeznaczeniem na 

zwiększenie środków w 2025 r. na kontynuację realizacji zadania inwestycyjnego na 



drodze 1820W, w związku ze zmianą harmonogramu realizacji prac budowlanych. 

Zadanie to jest finansowane w części ze środków Rządowego Funduszu Dróg oraz  

z budżetu Województwa Mazowieckiego, 

2) zwiększenie planu wydatków o kwotę 11.424,00 zł – dotacja dla NZOZ „Legionowo” 

z przeznaczeniem na zakup świadczeń w ramach ambulatorium chirurgiczno-

ortopedycznego, w związku z aktualizacją kosztów wykonania specjalistycznych 

świadczeń – do końca czerwca 2025 roku. Pani Skarbnik dodała, że w związku  

z wycofaniem się gminy Wieliszew, musiał zostać podpisany nowy list intencyjny,  

3) zwiększenie planu wydatków o kwotę 300.000,00 zł z przeznaczeniem na rozbiórkę 

budynków przy ul. Sikorskiego w Legionowie i ul. Fabrycznej w Łajskach w związku 

z nierozstrzygnięciem postępowań przetargowych w 2024 r. z uwagi na otrzymane 

oferty przekraczające środki zaplanowane w budżecie Powiatu w 2024 r. 

W związku z tym zmiany dotyczące tych trzech zadań powodują zwiększenie deficytu i tym 

samym muszą zostać zwiększone środki dotyczące emisji obligacji o 1,3 mln zł. Plan po 

zmianie w tym zakresie wyniesie 10,2 mln zł. Wzrastają również koszty związane z emisją 

obligacji o 75.230,73 zł. 

Na podstawie dokonanej zmian w autopoprawce zostaną dokonane aktualizacje części 

normatywnej uchwały związanej z budżetem. Zostaną zaktualizowane dane w zakresie 

załącznika nr 1, nr 2, nr 3, nr 4, nr 7 i nr 8. Dokonana zostanie aktualizacja i uzupełnienie 

części opisowej w zakresie tych zadań.  

Natomiast w odniesieniu do wieloletniej prognozy finansowej dla powiatu legionowskiego 

zostanie uaktualniony załącznik nr 1, nr 2 i część opisowa do uchwały, natomiast część 

normatywna uchwały pozostaje bez zmian. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Sylwester Sokolnicki poprosił o bardziej szczegółowe informacje w kwestii 

ambulatorium. Jak wspomniał Radny Sokolniki do tej pory było tak że powiat zabezpieczał 

pewne środki finansowe dla spółki NZOZ „Legionowo” i gminy „zrzucały” się na realizację 

tych zadań. Był to przejaw solidarności między gminami, lojalność wzajemna i pięć gmin 

powiatu legionowskiego po jakiejś tam cząstce w zależności od procentowego udziału 

składały się na to przedsięwzięcie. Teraz są tylko trzy gminy i z czego to wynika? Radny 

Sokolnicki zwrócił uwagę, że wójtowie tych gmin, które zrezygnowały po wyborach się nie 

zmienili, więc nie rozumie skąd ten brak solidarności.  

Starosta odpowiedział, że wpływ na decyzję tych Gmin miało powstanie SOR  

w Legionowskim szpitalu. Starosta przypomniał również, że ideą powstania ambulatorium 

i współpracy wynikała głównie z tego, że nie było szpitala, izby przyjęć i SORu. Następnie 

Starosta przytoczył treść listu Wójta Kownackiego, który otrzymał w tej sprawie. 

Starosta powiedział także, że jednak presja społeczna, spowoduje, że Panowie Wójtowie 

się zreflektują, a to nie są jakieś wielkie pieniądze.  

Starosta dodał, że funkcjonowanie ambulatorium zostało już wcześniej ograniczone - działa 

tylko w sobotę, niedzielę i święta w godzinach od 10 do 22. W związku z powstaniem SOR-

u zainteresowanie ambulatorium w pierwszym miesiącu spadło o ponad 50%. Ta tendencja 

jest nadal delikatnie spadkowa.  

Radna Olga Wierzbicka zwróciła uwagę, że w szpitalu w Legionowie nie ma „urazówki” dla 

dzieci. 

Radny Sylwester Sokolnicki wspomniał, że jak został otwarty szpital, to też były takie 

argumenty, że musimy zrezygnować z wielu rzeczy, bo pojawił się szpital. Jednak 

ambulatorium miało swoją rację bytu. Zauważył, że może zbyt szybko został ten list 



intencyjny podpisany, trzeba te gminy jednak mobilizować, rozmawiać, nakłaniać, bo to 

jest dla dobra ambulatorium i solidarności powiatu. 

Starosta zadeklarował, że będzie się kontaktował z Wójtami w tej sprawie. Tym bardziej, 

że kwota którą trzeba przeznaczyć jest naprawdę niewielka. 

Przewodniczący Komisji zakończył dyskusję i zarządził głosowanie. Wyniki głosowania: 

11 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących się i przeciw. 

Projekt autopoprawki został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich. 

Przewodniczący Komisji oddał głos Naczelnikowi Wydziału Rozwoju, Strategii i Pozyskiwania 

Funduszy, Panu Michałowi Stalmachowi. 

Naczelnik wspomniał, że od 4 lat samodzielnie realizują powiatowe przywozy pasażerskie 

i zawsze starają się o dofinansowanie, o dopłatę z Funduszu Przywozów Autobusowych  

o charakterze użytkowności publicznej. Dopłatą tą dysponuje wojewoda, to jest 3 zł netto 

do wozokilometra. Warunkiem uzyskania dopłaty jest zawarcie umowy z operatorem  

i wyrażenie zgody organu stanowiącego, na zawarcie takiej umowy. Minimalna wartość 

finansowania ze środków własnych to 10%. Ustawa nie zmieniła się od 2019 roku odkąd 

weszła w życie i te stawki, które tam są zawarte w żaden sposób nie przystają do tego, co 

się dzieje na rynku. Jednak 3 zł do wozokilometra „to jest zawsze coś”. Jak powiedział 

Naczelnik Stalmach na 2025 rok to jest w granicach 1.700.000,00 złotych dopłaty. Ustawa 

o funduszu przewozów autobusowych, art. 22 ust. 2 mówi o tym, że organ stanowiący 

musi wyrażać taką zgodę na zawarcie umowy z operatorem. Umowa z operatorem może 

zostać podpisana po uchwaleniu budżetu, a więc po 19 grudnia 2024 r. 

Zmiany, które przewidziano na 2025 rok dotyczą korekty trasy linii 9P i 10P.  Korekta trasy 

9P poprzez przejazd przez miejscowość Dąbrowa Chotomowska. Natomiast jeżeli chodzi  

o trasę 10P, to dajemy tutaj możliwość mieszkańcom Wieliszewa, Nieporętu i miasta 

Legionowo również dotarcia do większej liczby budynków użyteczności publicznej np.: do 

szpitala onkologicznego i szpitala w Legionowie. 

Starosta dodał, że będą mogli dojechać również do dworca w Legionowie. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Sylwester Sokolnicki, zapytał jak wydłuży się czas 

przyjazdu i  o ile wzrosną koszty przyjazdu oraz ile kilometrów przybędzie? 

Starosta odpowiedział, że w jego ocenie jest to bardzo dobra zmiana - nie ma korków, ten 

autobus, będzie robił takiego „oberka” pod wiaduktem jest to wydłużenie o ok. 1,2 km. Na 

pewno będzie to jakieś pięć minut dłużej, ale zapewni to młodzieży z Legionowa dojazd do 

liceum w Stanisławowie. Zapewni mieszkańcom Wieliszewa i Nieporętu dojazd do szpitala 

w Wieliszewie, jak również mieszkańcom Mazowsza przyjeżdżającym do Legionowa koleją 

łatwiejszy dostęp do szpitala w Wieliszewie. Starosta dodał, że ta niewielka korekta i te 

niewielkie pieniądze sprawiają, że ta linia będzie zdecydowanie bardziej użyteczna, 

zauważył że na samym osiedlu Piaski liczącym ponad 12 tys. mieszkańców, ludzie dostaną 

kolejną linię komunikacyjną. 

Naczelnik Stalmach dodał, że czasowo przejazd wydłuży się około 5 minut, natomiast jeżeli 

chodzi o linię 10P, to w związku z tym, że autobusy przejeżdżają przez dwie pary świateł 



w granicach 6-7 minut. Dodał, że wzrost kosztów nastąpi w granicach kilkudziesięciu 

tysięcy rocznie. 

Następnie Przewodniczący oddał głos Radnemu Karolowi Urbaniakowi. Radny Urbaniak 

powiedział, co następuje: „Powiat Legionowski od lat konsekwentnie realizuje swoją misję 

tworzenia nowoczesnego i dostępnego systemu publicznego transportu zbiorowego.  

Dziś, a naprawdę jutro podejmiemy kolejną ważną decyzję dla mieszkańców wprowadzając 

zmiany, które nie tylko poprawią ich mobilność, ale również wpłyną na lepsze 

skomunikowanie obszarów powiatu. Wypomniana w sierpniu 2022 roku powiatowa 

bezpłatna linia autobusowa 9P znakomicie wpisała się w lokalny układ komunikacyjny 

powiatu legionowskiego oraz gminy Jabłonna, łącząc wsie zachodnie z Jabłonną  

i Chotomowem, a przede wszystkim dowożąc mieszkańców do budynków użyteczności 

publicznej, szkół i centrów przesiadkowych. Dziś dzięki, tak naprawdę jutro, dzięki 

przyjęciu budżetu powiatu legionowskiego prężnie rozwijająca się miejscowość w gminie 

Jabłonna, czyli Dąbrowa Chotomowska zostanie połączona od 2 stycznia w trasę przejazdu 

bezpłatnego autobusu 9P. W imieniu mieszkańców, którzy powierzyli mi pełnienie mandatu 

radnego powiatu legionowskiego rozpoczęta przeze mnie w czerwcu 2024 roku inicjatywa 

stanie się faktem. Przewidywana od 2 stycznia trasa autobusu 9P w kierunku Legionowa 

prowadzić będzie ulicami Kordeckiego, Lipową i Kolejową z zatrzymaniami  

w dotychczasowych wyznaczonych lokalizacjach przystankowych na tych ulicach. Nowa 

trasa będzie również sporym udowodnieniem dla mieszkańców w Chotomowa Północnego. 

Dziękuję.” 

Radny Andrzej Olechowski zapytał ilu mieszkańców ma Dąbrowa Chotomowska? 

Radny Urbaniak odpowiedział, że niecałe 900. 

Radny Andrzej Olechowski zwrócił uwagę, że na terenie gminy Nieporęt są dwie 

miejscowości wykluczone, Józefów i Michałów-Grabina, które są dwa razy większe. 

Przewodniczący Komisji zakończył dyskusję i zarządził głosowanie. Wyniki głosowania: 

11 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących się i przeciw. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

4. Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Komisji, Mariusz Grzybek wobec braku tematów do omówienia w tym 

punkcie przeszedł do kolejnego. 

5. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że do protokołu 7/2024 z posiedzenia Komisji 

Rozwoju w dniu 20 listopada 2024 roku Radna Izabela Kownacka zgłosiła uwagę, która 

dotyczyła tego, że niektóre wypowiedzi Radnych i Starosty zostały pominięte.  

Radny Sylwester Sokolnicki również zwrócił uwagę, że w protokołach zbyt obszernie 

opisywane są kwestie podnoszone przez Panią Skarbnik. 

Przewodniczący zaznaczył, że został powiadomiony o zgłoszonej uwadze kilka godzin przed 

posiedzeniem, także nie zapoznał się z treścią tych zmian. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. Wynik głosowania: 

8 głosów za, 3 głosy wstrzymujące się, 0 głosów przeciw. 

6. Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 



7. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji, Mariusz Grzybek podziękował wszystkim za obecność na 

posiedzeniu i zamknął obrady. 
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Protokół sporządziła:  

Katarzyna Meloch 


